

မြန်မာနိုင်ငံအထည်ချုပ်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ၏

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

၁၇:၀၀ နာရီ၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၄ ရက်

မြန်မာနိုင်ငံအထည်ချုပ်လုပ်ငန်းများမှာ လုပ်သားအခြေပြုလုပ်ငန်းဖြစ်ပြီး အခြေခံအတန်း ပညာအဆင့် အမျိုးသမီးအများစုကို အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖော်ဆောင်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများစွာကို ဆွဲဆောင်နိုင်ပြီး ပြည်ပပို့ကုန် တန်ဖိုးအရ ဒုတိယအများဆုံး တင်ပို့နေသော လုပ်ငန်းဖြစ်ပါသည်။

ကမ္ဘာ့ဘဏ် ၂၀၁၆ခုနှစ် အစီရင်ခံစာ “A Country on the Move: Domestic Migration in Two Regions in Myanmar” တွင် ဖော်ပြထားချက်အရ မြန်မာနိုင်ငံအထည်ချုပ်လုပ်ငန်းသည် အလုပ်အကိုင်ရရှိရေးအတွက် လူအများစိတ်ဝင်စားဆုံး လုပ်ငန်းအဖြစ် ရပ်တည်လျက်၊ အခြား ပုံမှန်အလုပ်နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက အလုပ်အကိုင် သေချာမှုနှင့် ခိုင်မာမှုရှိခြင်း၊ ပိုမို ကောင်းမွန်သော လုပ်ခ ပေးနိုင်ခြင်းတို့ကြောင့် စိတ်ဝင်စားမှုရှိသည့် လုပ်ငန်းဟု အများကမှတ်ယူကြသည်ဟု ဆိုပါသည်။

ယခုအခါ အစိုးရမဟုတ်သည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများမှ မြန်မာနိုင်ငံ အထည်ချုပ်လုပ်ငန်းများအပေါ် စိတ်ဝင်တစား စောင့်ကြည့်လေ့လာနေခြင်းကို လုပ်ငန်းရှင်များက ကျေးဇူးတင်ပါသည်။ မိမိတို့အနေဖြင့် ခိုင်မာသော အချက်အလက်များအပေါ် အခြေခံသည့် အပြုသဘောဆောင်သော သုံးသပ်ချက်များကို လက်ကမ်းကြိုဆိုပါသည်။

လုပ်ငန်းရှင်များသည် တည်ဆဲဥပဒေနှင့်အညီ တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုရှိသော လုပ်ငန်းများ ဖြစ်ပေါ်ရေး ကြိုးစားဆောင်ရွက်နေပါသည်။

အချို့သော အစိုးရမဟုတ်သည့် အဖွဲ့အစည်းများမှ ထွက်ရှိပြီးသော သုံးသပ်ချက်နှင့် အစီအရင်ခံစာများသည် စနစ်တကျ သုသေတနာ ပြုမူပုံစံအပေါ် အခြေခံထားသည် ဆိုခြင်းကို များစွာ သံသယရှိပါသည်။

၂၀၁၇ခုနှစ် ဇွန်လ ၁၅ ရက် တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအစိုးရ မဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်း တစ်ခုဖြစ်သည့် ActionAid Myanmar မှ “ Safety Audit on Women Garment Factory Workers in Yangon” ဟု အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် ခေါင်းစဉ်တပ်ထား၍ မြန်မာဘာသာဖြင့် “အမျိုးသမီးစက်ရုံ အလုပ်သမားများ၏ အကြမ်းဖက်ခံရမှု အတွေ့အကြုံများကို ဘေးကင်းလုံခြုံမှု ဆန်းစစ်ခြင်းဖြင့် ကြောက်ရွံ့မှု နှင့် ထိခိုက်လွယ်မှုကို ပိုဆိုးစေပြီး အကြမ်းဖက်မှုသို့ ဦးတည်စေသော အဓိကအချက်များကို တိကျသော ရှုထောင့်များမှ သုတေသနပြုလုပ်ခြင်း” ဟု ပြန်ဆိုထားသော အစီရင်ခံစာ ရှင်းလင်းပွဲကို Summit Park View Hotel ၌ ကျင်းပခဲ့ပါသည်။

အဆိုပါထွက်ရှိလာသော သုံးသပ်ချက်အစီအရင်ခံစာပေါ် အခြေခံ၍ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးလွှတ်တော် ဘဏ္ဍာရေး၊ စီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေးကော်မတီမှ ဦးဆောင်ပြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်း အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ရခိုင်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာ ဝန်ကြီး နှင့် အလုပ်သမားရေးရာ ဝန်ကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်း အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန တာဝန်ခံများ ၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် နှင့် မြို့နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ဖုန်အုပ်ချုပ်ရေး ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြို့နယ်ညှိနှိုင်းဖြန့်ဖြေရေးရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ အထည်ချုပ်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း အမှုဆောင်များ ပါဝင်သော စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်း၍ အစီရင်ခံစာပါ စက်ရုံများကို သွားရောက်လေ့လာ စစ်ဆေးခဲ့ပါသည်။

စစ်တမ်း နမူနာ ကောက်ယူထားသော အမျိုးသမီးလုပ်သားများ လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည် ဟု ဆိုသော စက်ရုံများသည် နိုင်ငံတကာ အသိအမှတ်ပြုတာဝန်ယူ၊ တာဝန်ခံမှုရှိသော၊ ဘေးကင်း လုံခြုံသော BSCI အစရှိသော Audit Compliant လက်မှတ်များ ရရှိနေသော လုပ်ငန်းများ ဖြစ်သည်ကို တွေ့ရှိရပါ သည်။

ActionAid Myanmar ၏ စာတမ်းအပေါ် မြန်မာနိုင်ငံအထည်ချုပ်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း မှ သုံးသပ်တွေ့ရှိရသော အချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

(၁) စာတမ်းခေါင်းစဉ်ပါ အင်္ဂလိပ်စကားလုံး အသုံးအနှုန်းအား မြန်မာဘာသာသို့ ပြန်ဆိုရာတွင် လွဲမှားနေခြင်း။

(၂) ပြင်ပတွင်ဖြစ်ပွားသော ရာဇဝတ်မှုမြောက်သည့် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ စော်ကားမှုကို အရေအတွက် နှင့်တကွ အမှာစာတွင် ဖော်ပြခြင်းသည် အထည်ချုပ်လုပ်ငန်းတွင် ဖြစ်ပွားနေ သည့် အသွင်လွဲမှားစွာ ထင်မြင်ယူဆစေနိုင်ခြင်း။

(၃) စာတမ်းခေါင်းစဉ်နှင့် အတွင်းတွင် ဖော်ပြထားသည့် တွေ့ရှိချက်အကြောင်းအရာ များသည် ကိုက်ညီမှုမရှိခြင်း။

(၄) အမျိုးသမီးများ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးသည် အမျိုးသမီးထုအားလုံး နှင့် ဆိုင်သော ကိစ္စရပ်ဖြစ်၍ အထည်ချုပ်လုပ်ငန်းတစ်ခုတည်းနှင့်သာ သက်ဆိုင်ခြင်း မဟုတ်ပါ။ ထို့ကြောင့် အထည်ချုပ်လုပ်ငန်းတစ်ခုတည်းကိုသာ မီးမောင်းထိုး ဖော်ပြခြင်းမျိုး မလုပ်သင့်ပါ။

(၅) လက်ရှိလည်ပတ်နေသော မြန်မာနိုင်ငံအထည်ချုပ်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းဝင် စက်ရုံ အရေအတွက် ၏ ၄%မျှသာ ရှိသော စက်ရုံအရေအတွက်များအပေါ် သုံးသပ်ချက်များသည် မြန်မာနိုင်ငံ အထည်ချုပ်လုပ်ငန်း တစ်ခုလုံး၏ ပုံရိပ်ကို ကိုယ်စားပြုခြင်းမရှိနိုင်ပါ။

အဆိုပါအဖွဲ့အစည်းမှ စစ်တမ်းကောက်ယူထားသော အမျိုးသမီး လုပ်သားအရေအတွက် သည်လည်း ရန်ကုန်မြို့တွင်ရှိသော အထည်ချုပ် အမျိုးသမီး လုပ်သားအားလုံးကို ကိုယ်စားပြုခြင်း မရှိနိုင်ပါ။

မြန်မာနိုင်ငံအထည်ချုပ်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းသည် တိုင်းပြည်၏ လက်ရှိအနေအထားပေါ် မူတည်၍ ပွင့်လင်းလာသော ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်နှင့် ကိုက်ညီသည့် ထုတ်ကုန်အရည်အသွေး၊ ထုတ်လုပ်မှု အရေအတွက်တို့အပြင် တာဝန်သိသော လုပ်ငန်းရှင်ဖြစ်ရေး (CSR) စသည့် လိုအပ်သော ပြုပြင် ပြောင်းလဲမှုများကို နိုင်ငံတကာ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တစိုက်မတ်မတ် ကြိုးစား ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါသည်။

သို့သော် အချို့သောလိုအပ်ချက်များသည် ကန့်သတ်ချက်များရှိခြင်း၊ အချိန်ယူ ဆောင်ရွက်မှု များ လိုအပ်သည့်အတွက် ပြီးပြည့်စုံခြင်းမရှိသည်ကို အသင်းမှလည်း နားလည် သဘောပေါက်ထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအထည်ချုပ်လုပ်ငန်းရှင်အသင်းအနေဖြင့် ကိုယ်ပိုင် Code of Conduct ကို သတ်မှတ်ကာ အနာဂတ်မြန်မာနိုင်ငံ အထည်ချုပ်လုပ်ငန်းအတွက် ဝန်ထုပ် မဟာဗျူဟာ စီမံကိန်းချကာ စနစ်တကျ ဖော်ဆောင်လျက်ရှိပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအထည်ချုပ်လုပ်ငန်းသည် မိမိတို့ ယုံကြည်ထားသော ပန်းတိုင် ရောက်သည်အထိ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ မိမိအသင်းသားများနှင့်တကွ လျှောက်လှမ်းသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။